
 

PROTOKÓŁ NR X/2019 

z obrad X sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 30 grudnia 2019 

 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000 – 1251, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Radni obecni: 

1. Górska Paula 

2. Kadłubowski Marek 

3. Krasnodębska-Bobel Honorata 

4. Krasowski Tadeusz 

5. Matysiak Adam Wiesław 

6. Moczulska Elżbieta 

7. Płonowska Grażyna 

8. Półtorak Mariusz 

9. Rułka Franciszek 

10. Sierocki Witold Antoni 

11. Szpakowski Józef 

12. Wysocki Paweł 

13. Żero Anna Czesława 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Brzozowski Marek 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

3. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 

4. Łukasz Twarowski  Adwokat wraz z aplikantem 

5. Izabela Szczepańska  Kierownik Ref. OR 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 

 

a także Sołtysi Gminy Brańsk z Sołectw: Chojewo, Pruszanka Stara, Spieszyn  

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 

 

Przed otwarciem obrad X sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 

chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała formułę:  

http://www.bransk.pl/


,,Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym ogólnym 

rozporządzeniu ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym                

na ochronę danych osobowych osób fizycznych. Przypominam, że sesja rady gminy jest 

nagrywana, transmitowana na żywo i archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba 

ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem, ponosi pełną odpowiedzialność za ich 

upublicznienie.” 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła obrady X sesji 

Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan Rady – 

15 radnych – na sali obrad obecnych jest 13 radnych, tym samym stwierdziła prawomocność 

obrad i podejmowania uchwał.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości,      

w tym sołtysów i przystąpiła do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          

na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 

zmian lub poprawek do porządku.  

  Wobec braku wniosków odczytała porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji rady gminy 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. por. 

Izydora Kołakowskiego w Domanowie poprzez obniżenie struktury organizacyjnej 

Szkoły Filialnej w Świrydach do struktury I-III 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków             

i Petycji na 2020 rok 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2020 rok 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata      2019-2024 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2020-2024: 

1) przedstawienie  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020-2024 wraz z uzasadnieniem  

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały WPF 

Gminy Brańsk 

3) przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej o projekcie uchwały WPF Gminy 

Brańsk 

4) przedstawienie  stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 

5) dyskusja nad projektem uchwały WPF Gminy Brańsk na lata 2020-2024 



6) głosowanie  uchwały WPF Gminy Brańsk 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2020: 

1) przedstawienie  projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem  

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały   

budżetowej 

3) przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej o projekcie uchwały   budżetowej 

4) przedstawienie  stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

6) głosowanie uchwały budżetowej 

16. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

18. Sprawy różne 

19. Zamknięcie obrad  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad IX sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

IX sesji Rady Gminy Brańsk. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosów ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 1) 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami.  

Uwag i zapytań do informacji nie zgłoszono. (Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 

protokołu). 

 

Ad. 5 Zastępca Przewodniczącego Komisji RGOBiT Pan Paweł Wysocki przedstawił opinię 

Komisji Rady w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod obrady X sesji.  

(Opinia Nr 16/9/2019 z dnia 19 grudnia 2019r. stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu) 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej                      

im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie poprzez obniżenie struktury organizacyjnej 

Szkoły Filialnej w Świrydach do struktury I-III: (projekt uchwały radni otrzymali wraz                 

z zaproszeniem na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie poprzez 

obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej w Świrydach do struktury I-III 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 2) 

 

   Uchwała Nr X/70/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie poprzez 

obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej w Świrydach do struktury I-III stanowi 

załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 



 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu: (projekt uchwały 

radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 
 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 7, PRZECIW: 2, 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 3) 

 

   Uchwała Nr X/71/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu  stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 rok: (projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 

0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 4) 

 

   Uchwała Nr X/72/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok  

stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok: 

(projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok. Przewodnicząca zarządziła zakończenie 

głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 5) 

 

   Uchwała Nr X/73/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok stanowi załącznik Nr 10 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków             

i Petycji na 2020 rok: (projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 



 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2020 rok. Przewodnicząca 

zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 6) 

 

   Uchwała Nr X/74/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2020 rok stanowi załącznik     

Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2020 rok: (projekt uchwały radni 

otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                    

i Transportu na 2020 rok. Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość 

zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 7) 

 

   Uchwała Nr X/75/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                    

i Transportu na 2020 rok stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok: (projekt uchwały 

radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian    

w budżecie gminy na 2019 rok. Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana 

większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 8) 

 

   Uchwała Nr X/76/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie zmian          

w budżecie gminy na 2019 rok stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk    

na lata 2019-2024: (projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2024. Przewodnicząca zarządziła 

zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO 

SIĘ: 0.  Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 9) 



 

Uchwała Nr X/77/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2024 stanowi załącznik Nr 14 do 

oryginału protokołu. 

 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk          

na lata 2020-2024: (projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję) 

( Zarządzenie Nr 125/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 14 listopada 2019r w sprawie przyjęcia 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk          

na lata 2020 – 2024 stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu, Zarządzenie Nr 132/2019        

z dnia 13 grudnia 2019r. w sprawie autopoprawki do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020_2024 stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu). 

 

Ad. 14.1 Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła główne założenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020-2024. 

  

Ad. 14.2 Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2020-2024. (Uchwała Nr II-00311-39/19 z dnia 4 grudnia 2019r. stanowi 

załącznik Nr 17 do oryginału protokołu). 

 

Ad. 14.3 Pani Elżbieta Moczulska Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

wspólną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu oraz 

Komisji Rewizyjnej o projekcie uchwały WPF Gminy Brańsk. (Opinia Nr 14/8/2019 z dnia       

19 grudnia 2019 r. stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu). 

 

Ad. 14.4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił swoje  stanowisko w sprawie 

opinii komisji. (stanowisko wójta stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu). 

 

   W tym miejscu Wójt Gminy zwrócił się z zapytaniem do niektórych radnych o uzasadnienie 

(bo to też jest związane z finansami gminy) jak dalej widzą swoje decyzje - dalsze 

funkcjonowanie szkoły, gdzie jest 14 uczniów i w jaki sposób mają zamiar ją dalej finansować? 

 

Ze strony radnych nikt nie zabrał głosu. 

Ad. 14.5 Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2020-2024 
 

   Jako pierwszy głos zabrał adwokat Pan Łukasz Twarowski zwracając uwagę radnych od strony 

formalnej, na opiniowanie przez RIO projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy. Poinformował, że pierwsza opinia negatywna Regionalnej Izby 

Obrachunkowej odnośnie projektu WPF nie jest dla Rady Gminy opinią wiążącą. Procedura 

opiniodawcza  w sprawie projektu WPF wygląda w ten sposób, że RIO po otrzymaniu projektu 

uchwały wydaje opinię (niewiążącą) zawierając w niej oczywiście swoje uwagi. Gdyby Rada 

Gminy podjęła uchwałę bez dokonania jakichkolwiek zmian w projekcie, RIO wydałoby drugą 

opinię i w przypadku gdy byłaby ona opinią negatywną - byłaby dla gminy wiążącą. Wówczas 

Rada Gminy musiałaby podjąć uchwałę z uwzględnieniem uwag wskazanych przez RIO. 

Natomiast w przypadku projektu WPF Gminy Brańsk na lata 2020-2024 uwagi RIO, które były 

już w opinii niewiążącej, zostały w całości uwzględnione i radni w materiałach na sesję 

otrzymali  projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  

 



   W tym miejscu Wójt Gminy ponownie skierował prośbę do radnych o uzasadnienie 

głosowania, przeciwko likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu. 

 

Głos zabrała radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel, która m.in. powiedziała – „ nigdy nie 

byłam i nie będę za zamknięciem szkoły w mojej miejscowości. Pan Wójt patrzy tylko pod 

kątem finansowym, co Panu się opłaca, a co nie opłaca, a dla mnie jest to szkoła funkcjonująca 

już od bardzo wielu lat, jest jeszcze jednym punktem,  gdzie można się spotkać, po drugie nie 

będę radną, która zamyka szkołę w swojej miejscowości, żeby ludzie mnie palcami wytykali, 

(niech na Pana Wójta pokażą, że to ten Pan, który zamknął szkołę w Mniu), po trzecie Pan Wójt 

nie podjął jeszcze żadnej dyskusji, ani z rodzicami, ani z nauczycielami na temat zamknięcia tej 

szkoły, wysłanie „kartek”, to dla mnie jest za mało, po czwarte nie wiemy jak dzieci będą 

dowożone, co z nimi będzie. Jeżeli będą jakieś dyskusje, będziemy bardziej wypowiadać się        

w tej sprawie. Proszę o wykazanie więcej inicjatywy ze swojej strony”. 

 

   Głos zabrał Wójt Gminy, który zaznaczył, że to nie jest Jego szkoła, tylko Gminy Brańsk            

i radna nie jako jedyna, tylko dzisiaj 13 radnych reprezentuje Radę Gminy Brańsk. Radzie jako 

organowi gminy powinno zależeć na budżecie gminy, bo wiadome jest, że koszty jakie ponosi 

gmina, nie są kosztami wójta, tylko także tych nauczycieli, „całe grono socjalne”.  

Dalej Wójt Gminy powiedział – „Urząd Gminy nie jest w stanie wygenerować takich nagród      

po 3.500zł - 2.500zł na koniec roku, a Pani Dyrektor jest w stanie wygenerować dla 

pracowników szkoły takie nagrody. To są pieniądze, na które wszyscy podatnicy się składają i ja 

uważam, że jeżeli będziemy dążyli w takim kierunku, tylko po to, żeby ktoś tam sobie czerpał 

kasę z tego tytułu, tutaj nie chodzi dla mnie o te pieniądze, tylko chyba komuś innemu chodzi o 

pieniądze”. 

 

   Ponownie głos zabrała radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel – „jeśli chodzi o nagrody,     

to musimy poinformować, że zostały one skierowane z pieniędzy socjalnych. Pieniądze socjalne 

jest to 8 % odpisu na każdego nauczyciela i to są pieniądze odkładane dla nauczycieli, które 

mogli rozdysponować pod koniec roku, po drugie w naszej wsi jest tyle osób płacących podatek, 

że ta szkoła, chyba aż tak mocno nie wpływa na budżet”.   

 

   Wójt Gminy – „Pani Radna, Pani chyba czegoś tu nie rozumie, nasza gmina ma mieszkańców 

ponad 4 tys., Wójt nie jest w stanie mieć nagrody 3,5tys. bo się wójtowi nie należy, a tutaj        

nie jest to Fundusz Socjalny, tylko Fundusz Mieszkaniowy i Socjalny został połączony razem,   

na który  płacimy wszyscy. Nauczyciel ze swoich poborów może odkładać na konto prywatne, 

natomiast z Funduszu Socjalnego można zorganizować wycieczkę dzieciom,  jeżeli Państwo tak 

troszczycie się o dzieci, to dlaczego nie zorganizować wycieczki dla nich, albo coś innego 

fajnego tym dzieciom zaproponować” 

 

   Ponownie głos zabrała Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel, która m.in. powiedziała – 

„jeśli chodzi o dociekliwość Pana Wójta w sprawie nagrody 3.5tys.zł, to Panu Wójtowi 

wyjaśnię, że te 3.5tys.zł zostało przeznaczone dla  Pani, która jest bardzo chora i potrzebuje na 

leczenie i ja jestem „bardzo” za tym, że to zostało dla tej Pani przeznaczone, jestem zadowolona, 

że może chociaż w takiej formie, została jej udzielona jakaś pomoc”. 

 

Wójt Gminy –  „skoro Pani jest taka hojna, to przypomnę, że ja w pierwszej kadencji 

przeznaczyłem ponad 80 tys. na cele społeczne, może Pani zadeklaruje swoją całoroczną dietę        

i przeznaczy?” 

  

W tym momencie Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk przerwała dyskusję, przywołując          

do dyskusji na temat uchwały.  



Dalej zabierając głos m.in. powiedziała –„sprawa szkół jest dla nas bardzo boląca bo obciąża 

nasz budżet, to jest związane z tym, że mamy mało dzieci, a jak mamy mało dzieci to mało 

mamy subwencji. Im większa szkoła, tym przynosi mniejsze straty. Musimy się liczyć z tym,       

że będzie nam coraz trudniej te szkoły utrzymywać i takie decyzje jakie dzisiaj podejmujemy 

(zamknięcie szkoły w Mniu, gdzie jest 14 uczniów, czy  obniżenie struktury w Świrydach) są  

nieuniknione. Myślę, że za jakiś czas na terenie naszej gminy będzie tylko jedna szkoła. Tak 

samo będzie w innych gminach, obawiam się jeszcze czegoś gorszego, że tych szkół w ogóle nie 

będzie a wszystkie dzieci będą dowożone do Miasta Brańsk – to jest nieuniknione. Nie myślmy 

w tych kategoriach, że utrzymujemy szkoły, gdzie jest trzech uczniów, bo jest to bezsens”. 

 

   Następnie głos zabrała radna Pani Anna Żero mówiąc m.in. – „ z jednej strony nie dziwię się 

działaniu Pani radnej, bo prawdopodobnie gdybyśmy my byli w podobnej sytuacji, gdyby to na 

naszych terenach były zamykane szkoły, to pewnie mimo przeważających argumentów „za” 

bronilibyśmy tych szkół. Ale niestety, „prawda jest jaka jest”, może czasami okrutna, bo tych 

dzieci jest bardzo mało i z roku na rok ubywa. Na podstawie analiz widzimy, że tych dzieci nie 

przybędzie. Tutaj też nawet zachowanie nauczycieli, pracowników tej szkoły mimo, że były 

ogłaszane konkursy, też niekoniecznie chcieli zostać osobami kierującymi działaniem tych szkół, 

prowadzeniem tych szkół, czyli to też nie stawia ich w takim świetle, że zależy im na tej szkole, 

że o nią walczą. Nawet dzisiaj spodziewałam się większej ilości osób ze Mnia, które będą 

opowiadać się i „walczyć” o tą szkołę.  Niestety widzę tutaj, że tylko Pani radna walczy, o  byt 

tej szkoły. Niestety nawet dane ekonomiczne przedstawione nam dzisiaj na temat szkoły, tak jak 

powiedziała Przewodnicząca, musimy liczyć się z tym, że taki los podzielą inne szkoły, bo 

przyrost naturalny praktycznie we wszystkich wsiach jest taki sam. My jako radni nie możemy 

być postrzegani przez mieszkańców jako osoby bezduszne, ale my też każdy z nas ma sumienie   

i swoje decyzje musimy rozważyć, ale też jako radni musimy myśleć o gminie, budżecie gminy 

jako całości  i brać odpowiedzialność nie za jakiś „wyjęty kawałek” ale całość”. 

 

   Ponownie głos zabrała radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel, która m.in. powiedziała – 

„chcę tylko Pani powiedzieć, że jak nasze dzieci nie pójdą do Domanowa, tylko do Rudki,          

to subwencja też pójdzie do Rudki” 

 

   Radna Pani Anna Żero odnosząc się do wypowiedzi poprzedniczki powiedziała m.in. – „tutaj 

powinna być też jakaś lojalność, odpowiedzialność ze strony rodziców. Jeżeli przeniesiemy się    

z dziećmi do Rudki, to nie wiem może zmieńmy też Pana Wójta, albo mieszkańcy przeniosą się 

do Rudki. Nie wiem jakimi kategoriami mieszkańcy Mnia będą myśleć, bo jeżeli do Domanowa 

jest kilka kilometrów i tutaj jest problem mieszkańcom Mnia - jest za daleko do Domanowa,         

to niestety do Rudki jest trochę dalej”. 

 
   Ponownie głos zabrała Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel – „do Rudki mamy lepsze połączenie 

są lepsze dowozy dzieci, z tego co wiem z rozmów rodziców, to tylko dwoje dzieci pójdzie do 

Domanowa.” 

 

   Kolejny raz Przewodnicząca Rady Gminy przerwała dyskusję i nawiązała do likwidacji szkoły w jej 

miejscowości i kilku innych szkół, co dla mieszkańców też było bardzo trudne, ale z perspektywy czasu 

widać, że decyzja ówczesnej Rady Gminy była bardzo słuszna, bo można było dużo zrobić dla rozwoju 

gminy. 

 

   W sprawie budżetu zabrał głos radny Pan Franciszek Rułka, który zwrócił się z pytaniem do Pani 

Skarbnik o wyjaśnienie rozbieżności w dochodach, ponieważ ma przed sobą projekt budżetu gdzie jest 

zapis, że w 2020 roku  planuje się osiągniecie dochodów w wysokości 25mln.zł a Pani Skarbnik podaje 

26mln.zł. 

 



   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że rozbieżność występuje między projektem budżetu, który radni 

otrzymali i został wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej a projektem budżetu do którego 

naniesiono autopoprawki po uwzględnieniu uwag zgłoszonych w negatywnej opinii RIO.  

 

   Radny Pan Franciszek Rułka zapytał także o wysokość odsetek na koniec 2020r. jakie zapłaci gmina 

od zaciągniętego kredytu,  bo ma kwotę 1.325.000 zł 

 

   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ta kwota, którą radny przedstawił to nie są odsetki tylko spłata rat 

kapitałowych. Natomiast wysokość odsetek na koniec 2020r. wyniesie 120 tys.zł i jest to ujęte w zał. Nr 1 

do WPF  w kolumnie 2.1.3 „wydatki na obsługę długu”. 
 

   Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, za jaką kwotę zostanie wykonana droga z Poletył do Świryd, 

ponieważ w jednym miejscu jest kwota 1.300tys.zł a w drugim 1.500tys.zł? 

 

   Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że pierwsze informacje były przedstawione z projektu 

uchwały WPF, który był wysłany do RIO, do którego były naniesione poprawki. Na wykonanie 

tej drogi zwiększono środki finansowe i przeznacza się ponad 1.500tys.zł na całość zadania. 

 

  Wójt Gminy dodatkowo wyjaśnił, że zgodnie z kosztorysem na drogę zaplanowano ponad 

1.300tys. zł, ale po przetargu wartość zadania wzrosła o 170 czy 180tys.zł, ta mniejsza suma jest 

z dofinansowaniem 50%, dokładnie nie zna tych cyfr, ale wartość zadania dodatkowo wzrosła po 

przetargu. 

 

Radny Pan Mariusz Półtorak zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy odnośnie zapisów w WPF mówiąc 

m.in. – „w budżecie na 2020 rok nie widzę tego, co mi Pan obiecał w sprawie „Otwartej strefy 

aktywności w miejscowości Patoki”, zastanawiam się, dlaczego ta nasza miejscowość jest pomijana? Pan 

Wójt obiecał mi, że w 2020 roku zostanie to w budżecie ujęte, a ja nie widzę ani w 2021, 2022, 2023? 

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „ to tylko jest Pana wymysł, z tej miejscowości pozostali 

mieszkańcy nie wyrażają na to zgody”.  

 

Na pytanie radnego z kim Wójt rozmawiał? 

 

Została udzielona odpowiedź Wójta, że tam się urodził i mieszkał wiele lat. 

 

Radny Pan Mariusz Półtorak, poinformował, że też tam mieszka i z ludźmi rozmawia a Wójt niech nie 

liczy na to że on poprze ten budżet.  

 

Ponownie głos zabrał Radny Pan Franciszek Rułka z prośbą o wyjaśnienie różnicy w wydatkach między 

zapisami w  załączniku nr 1 do uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2019-2024 a zapisami w zał. nr 1 

do projektu uchwały w sprawie WPF na lata 2020 – 2024 dotyczące roku 2020 gdzie w kolumnie 1.2.2. 

„z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje” w pierwszym przypadku              

w zmianach jest ujęta kwota 2.492.035zł i w latach następnych kwoty 1 664 219,00zł;                     

1 673 888,00zł; 1 788 934,00zł; 1 503 361,00zł a projekcie WPF na lata 2020-2024 na rok 2020 

ujęta kwota 805.589zł. natomiast w pozostałych latach kwot nie ma nic, skąd to się bierze? 

 

Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że nie są to wydatki, tylko  środki finansowe, które 

ewentualnie gmina uzyskałaby, gdyby wykonywano inwestycje ze środków unijnych.  

 

Radny Pan Franciszek Rułka zadał pytanie – czyli urząd nie planuje żadnych prac, aby uzyskać dopłaty    

z Unii Europejskiej? 

 

Skarbnik zanegowała wypowiedź radnego mówiąc - są składane wnioski,  prace są, tylko na taką kwotę 

gmina może liczyć. 



 

Wójt Gminy dodał, że tak jak już wcześniej wspominał, gmina nie będzie brać dotacji obciążających 

budżet, nie planuje się zadłużać gminy, były przedstawione radnym prognozy, że do 2024 roku będą 

spłacane wcześniej zaciągnięte  kredyty i według Wójta to jest dobra droga.  

 

Kończąc dyskusję nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2020-2024 Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad autopoprawkami do tegoż 

projektu. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - 

lista nr 10) 

 

Ad. 14.6  Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały WPF Gminy 

Brańsk na lata 2020-2024 łącznie z przyjętymi autopoprawkami. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto. 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 11) 

 

Uchwała Nr X/78/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020-2024 stanowi załącznik Nr 20 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2020:  

( Zarządzenie Nr 126/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 14 listopada 2019r w sprawie przyjęcia 

projektu uchwały budżetowej na rok 2020 stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu, 

Zarządzenie Nr 133/2019 z dnia 13 grudnia 2019r. w sprawie autopoprawki do projektu budżetu 

Gminy Brańsk na 2020 rok stanowi załącznik Nr 22 do oryginału protokołu). 

 

Ad. 15.1 Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła główne założenia 

budżetu gminy na 2020 rok.  

 

Ad. 15.2 Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas przedstawiła opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o projekcie uchwały budżetowej na rok 2020 (Uchwała             

Nr II-00310-39/19 z dnia 4 grudnia 2019 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu). 

 

 

Ad. 15.3 Pan Paweł Wysocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wspólną opinię 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej 

o projekcie uchwały budżetowej na rok 2020. (Opinia Nr 15/8/2019 z dnia 19 grudnia 2019 r. 

stanowi załącznik Nr 24 do oryginału protokołu). 

 

Ad. 15.4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił ustnie swoje  stanowisko        

w sprawie opinii komisji. Podziękował Komisjom za pozytywną opinię, następnie m.in. 

powiedział –„na pewno zachodzi konieczność oszczędzania, gmina nie może sobie lekceważyć 

sytuacji finansowej,  nie będzie też zmierzała w kierunku większego kredytowania, ponieważ      

to odbija się na płynności finansowej, inwestowaniu  nawet w takich działaniach bieżących          

a w przyszłości planuje się uruchomić fundusz budowy dróg lokalnych, dużo tutaj pomoże 

fundusz sołecki, przyczyni się do zakupu komponentów do wykonania dróg betonowych, będzie 

to bardzo zauważane ze strony naszych mieszkańców i pozwoli im decydować na zebraniach 



sołeckich, które drogi chcą remontować w pierwszej kolejności, żeby nie było, że my sami 

decydujemy. W ogóle cała inwestycja oparta jest na funduszu sołeckim, w większości wszystkie 

miejscowości dokładały się do wykonania tej inwestycji. Uszanujemy wolę mieszkańców             

i w przyszłości będziemy prowadzili konsultacje na poszczególnych sołectwach, aby poznać 

plany mieszkańców w jakiej kolejności drogi lokalne remontować”.  

 

Ad. 15.5 Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej: 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka powiedział, że dużo mówi się o zainteresowaniu kupnem dwóch 

nieruchomości w Glinniku i Oleksinie, w związku z tym zwrócił się z pytaniem, czy można 

byłby się dowiedzieć kto i  ilu jest chętnych, aby to kupić? 

 

Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że jest kilku chętnych, a w związku z tym, że obowiązuje 

RODO nie może powiedzieć  kto. 

 

   Następne pytanie Radnego Pana Franciszka  Rułki dotyczyło budżetu, m.in. powiedział – „Pan 

Wójt obiecał – „dał słowo”, że w tym roku zostanie dokończony remont świetlicy w Brzeźnicy, 

który trwa już 4 lata a na przyszły rok nie widać w budżecie nawet złotówki przeznaczonej       

na dokończenie tego remontu,  są natomiast przeznaczane pieniądze na budowę nowych. Wydaje 

mi się, że trzeba szanować i te świetlice stare, skoro remont był rozpoczęty powinien być 

dokończony”. 

 

  Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że remont będzie kończony w miarę możliwości 

finansowych. Natomiast nie jest to zadanie inwestycyjne i nie jest wyszczególnione w budżecie 

gminy. 

 

  Radny Pan Franciszek  Rułka zwrócił uwagę na to, że dobry gospodarz jak coś zaczyna to stara 

się skończyć a nie przeciągać „X lat”. Niszczeje już to, co zostało zrobione, żal na to patrzeć. 

 

   Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, która poddała pod 

rozwagę  zaangażowanie w remont mieszkańców wsi. Podała przykład, że w Popławach 

świetlica też przez kilkanaście lat nie była remontowana, więc mieszkańcy sami                         

się zmobilizowali i podjęli działania. Oprócz tego, że Urząd Gminy remontował świetlicę,          

to w dużej mierze włączeni byli mieszkańcy, osoby najbardziej korzystające ze świetlicy.  

 

   Kolejne pytanie radnego Pana Franciszka Rułki dotyczyło budżetu, co się stanie z budżetem 

jeżeli nie zostaną te dwie działki (nieruchomości) sprzedane, wychodzi na to, że będzie 

zaciągany kolejny kredyt? 

 

   Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że nie będzie zaciągany kredyt, ponieważ wpłyną 

środki finansowe, które miały wpłynąć w tym roku ok. 900tys. i w dużej mierze one pokryją 

wydatki, które są zaplanowane, jednak gmina musi oszczędzać.   

 

Kończąc dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2020 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad autopoprawkami do tegoż projektu. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto  (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu 

- lista nr 12) 

Ad. 15.6  Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej Gminy 

Brańsk na rok 2020 łącznie z przyjętymi autopoprawkami. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 



wymagana większość zwykła, ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - 

lista nr 13) 

 

Uchwała Nr X/79/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2019r.  w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na rok 2020 stanowi załącznik Nr 25 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 16 Interpelacje i wnioski radnych.  

 

Nie zgłoszono interpelacji, wniosków i zapytań. 

 

Ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

W związku z brakiem interpelacji, wniosków, zapytań odpowiedzi nie udzielano. 

Ad. 18  Sprawy różne: Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o pismach jakie                

w ostatnim czasie wpłynęły do wiadomości Rady Gminy: 

 

 od Stowarzyszenie Przewoźników Podlasia w sprawie nie podnoszenia stawek podatkowych         

od środków transportowych (pismo stanowi załącznik Nr 26 do oryginału protokołu) 
 ze Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego przekazujące odpowiedzi na stanowiska 

Związku w sprawie, gospodarowania odpadami, w tym odbioru folii z gospodarstw rolnych, 

przyznawania dotacji z Funduszu Dróg Samorządowych oraz likwidacji szkół.  (pisma stanowią 

załączniki Nr 27-29 do oryginału protokołu) 
 od Pana Stefana Krajewskiego Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej                            

z podziękowaniami za udzielone wsparcie podczas ostatnich wyborów i życzeniami 

świątecznymi. (pismo stanowi załącznik Nr 30 do oryginału protokołu). 

Szczegółowo z treścią w/w pismami można zapoznać się w Biurze Rady Gminy. 

 

Ad. 19 Zamknięcie obrad: 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1251 zamknęła obrady X sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

/-/Alina Adamczyk                                                                      /-/ Grażyna Płonowska   


